
За двадесети нът пролетта в нашия красни град започва 
с вълнуваш музикален празник. В навечерието на този светъл 
юбилей сс срещнахме и разговаряхме с н. а. проф. Филип 
Кутев.

— Уважаеми проф. Кутев, 
Вие следите е неотслабващ ии 
терес развитието на фестивала 
„Мартенски музикални дни“ 
още от неговото начало. Моля 
Ви, разкажете как се роди той 
и кои са най-ярките Ви внечат 
ления ог него.

— След Априлския пленум 
на ИК па БКП през 1956 годи
на Съюзът на българските 
композитори разгърна своята 
дейност из окръзите във фор
мата ’ иа декади, седмици, три 
дневни, петдневни и др. Пър
вата ци проява беше в Плов
див, къде го бе организирана 
Десетдневка на симфоничната 
и камерна музика. После про 
ведохме седмици па българска 
та музика в Бургас, Стара За 
гора, Толбухин, Русе. През 
1960 година във вашия край
дунавски град се стекоха масо 
во композитори, музиковеди, 
изпълнители и диригенти. И 
тъй като в Русе имаше добри 
състави — опера, симфоничен 
оркестър, прекрасни хорове, 
Седмината премина на високо 
професионално равните. Тога
ва бр положено началото на 
традицията гостуващите съста 
ви п .омиозитори да посеща
ва т, освен окръжния град, и 
другите седиш а на окръга, да 
се срещат с ученици, работни
ци, културни дейни и ар.

Тъй като Седмината па бъз 
гарската музика в Русе поеми 
на много добре и остави дъл
боки следи в културния жи
вот на града, се роди идеята 
тя да прерасне във фестивал 
па симфоничната музика, кой
то постепенно получи между
народен характер. Тази идея 
бе. подета е ентусиазъм от ок
ръжния комитет и а БКП и 

.лично,- от. неговия ггьрт?и сок.ре 

тар тогава Негър Дзиая-нж. 
Така фестивалът постепенно 
се утвърди като голяма при до 
бивка за нашето композитореко 
и изпълнителско изкуство, 'за- 
тото на него винаги са се из
пълнявали и изпълняват и бъл 
гарски творби, а през пет го
дини — само български.

Гордост за нашата страна и 
за Русе е, че па фес гинала са 
гостували един от най-добри:е 
европейски състави, изпълните 
ли и композитори. Още в лър 
вите години иа фестивала ири 
съствуваха Дмитрий 1 Постано
вим, Ти хоп Хренннков, Арам 
Хачатуряи и др. Спомним си 
колко сърдечно бяха посрещна 
ти Шостакович и Хренников в 
Две могили, а и в целия. Русей 
ски окръг. Па концертния по
диум отлично се представиха 
Рижката филхармония, Буку
рещката филхармония, Симфо
ничният оркестър ог град Ка
товице, ПИР, и други.

Особено радостно е. на 
фестивала всяка година се изя 
вяваг Русенската филхармо
ния, М .та д е ж к и я г с и м ф ои и ч е н 
оркестър. Русенската народна 
опера, хоровете „Родина“, „Ду 
навеки звуци" и др. Поетично- 
песенната вечер също е еди-н 
хубав акцент па музит а л и и»е 
празнини в Русе.

Пека ми се да пожелая на 
фестивала „Марте леки музика л 
ни дни“ да идват повече бъл 
гарски композитори и изпълни 
тели, както беше миналата го
дина. Зашото гой е голямо съ
битие в културния живот на 
страната пи, празник, койю 
всички очакваме с радост и с 
кейто България се гордее.

Пена делото му Да пребъде!

Разговора осъществи
... К, ВАСИЛЕВА


